
اقتداری و 
اعتمادپور قهرمانان 

اولین جایزه بزرگ 
اسکواش

ت  بقا مســـا ه  ر و د لیـــن  و ا
اســـکواش جایـــزه بـــزرگ زنـــان 
و مـــردان بـــا قهرمانـــی فرشـــته 
اقتـــداری و ســـپهر اعتمادپـــور 
در گـــرگان و مشـــهد تمـــام 
شـــد. اولیـــن دوره جایـــزه بزرگ 
اســـکواش جـــام خلیـــج گـــرگان 
بـــا حضـــور 25 اســـکواش باز 
بـــرای 3 روز بـــه میزبانـــی خانـــه 
اســـکواش گـــرگان برگزار شـــد. 
فرشـــته اقتداری و آیلی نیری در 
فینـــال به مصـــاف هم رفتند که 
اقتـــداری در ســـه ســـت متوالی 
نیری را شکســـت داد و با اقتدار 
قهرمـــان شـــد. غزال شـــرف پور 
و نرگـــس ســـلطانی هـــم ســـوم 
مشـــترک را بـــه دســـت آوردند.
در جایـــزه بـــزرگ مشـــهد کاپ 
هـــم 32 اســـکواش بـــاز مـــرد 
بـــرای ســـه روز رقابـــت کردنـــد 
کـــه ســـپهر اعتمادپـــور و پویـــا 
شـــفیعی فرد در فینـــال بـــرای 
قهرمانـــی به مصـــاف هم رفتند 
کـــه اعتمادپـــور در ســـه ســـت 
پیاپـــی بـــرد و با اقتـــدار قهرمانی 
اولین دوره جایزه بزرگ را به نام 
خـــودش زد. علیرضا شـــاملی و 
محمدرضا ضیا کاشـــانی نیز به 
طور مشـــترک در جایگاه ســـوم 

قـــرار گرفتنـــد.

 قهرمانی نزاجا در 
لیگ برتر تفنگ

شـــانزدهمین دوره لیـــگ برتـــر 
تفنـــگ مردان بـــا قهرمانی تیم 
نیـــروی زمینـــی ارتـــش در روز 
برفـــی تمـــام شـــد. مســـابقات 
معوقـــه هفتـــه ششـــم و پایانی 
شـــانزدهمین دوره لیـــگ برتـــر 
تفنـــگ مـــردان در جمعه برفی 
بـــه میزبانـــی هیـــأت ایـــام در 
ســـایت تیرانـــدازی مجموعـــه 
ورزشـــی آزادی تهـــران برگـــزار 
شـــد که باشـــگاه شـــرکت ملی 
حفـــاری برابـــر هیـــأت البـــرز به 
برتـــری دســـت یافت، باشـــگاه 
فـــولاد هرمـــزگان بـــه مصـــاف 
بـــل  تیـــم تیگـــرا رفـــت و مقا
ایـــن تیـــم بـــه برتـــری رســـید، 
باشـــگاه نیـــروی زمینـــی ارتش 
از ســـد باشـــگاه فـــولاد مبارکه 
ســـپاهان گذشـــت و هیـــأت 
ایـــام در دیـــداری حســـاس 
برابر شـــهید لطفـــی هوا فضای 
ســـپاه بـــه پیـــروزی رســـید. بـــا 
برگـــزاری دیدارهـــای معوقـــه، 
پرونده شانزدهمین دوره لیگ 
برتـــر تفنگ آقایان بـــا قهرمانی 
باشـــگاه نیـــروی زمینـــی 35 
امتیازی بســـته شـــد. باشـــگاه 
فـــولاد مبارکـــه ســـپاهان با 31 
امتیـــاز نایـــب قهرمـــان شـــد و 
فـــولاد هرمـــزگان بـــا 27 امتیاز 

در جایـــگاه ســـوم ایســـتاد.
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 هادی ساعی:

سند آمایش در تحقق عدالت ورزشی نقش مؤثری خواهد داشت

 رئیــس فدراســیون تکوانــدو گفــت: »در فدراســیون تکوانــدو تمــام تلاشــمان در 
برگیری و توســعه این رشــته المپیکی در سراســر کشــور اســت، اتفاقی که از نگاه 
تیزبین رئیس جمهور دور نماند و در سند آمایش سرزمینی امکانات ورزش مطرح 
و ایــن طــرح بــا دســتور ایشــان به جدیــت دنبال می شــود. مطمئناً توزیــع عادلانه 
ورزش بــه کشــف اســتعداد و رونــق آن کمــک شــایانی خواهــد کــرد و امیدواریــم 
ایــن موضــوع در تقســیم امکانــات ورزشــی برای تمام نقاط کشــور محقق شــود.«

محمدرضا توکلی:

گرفتن میزبانی دیویس کاپ به ما لطمه زد

 ســرمربی تیــم ملــی تنیس ایران گفت: »با توجه به اینکــه میزبانی از ایران 
گرفتــه شــد و لطمــه خوردیــم و شــانس دو تیم بــرای پیروزی دیگر مســاوی 
شــد. خیلــی ســر این ماجــرا در کش و قوس بودیم و همــه برنامه ریزی ما به 
هم ریخت. قرار اســت جلســه ای داشــته باشــیم تا مجدداً جزئیات را مورد 
بررســی قــرار دهیــم. بــازی کردن بــرای تیم حریــف در ایران راحــت نبود اما 

متأســفانه الان دیگر این امتیــاز را نداریم.«

محمد سیاوشی

دروازه بان تیم ملی هندبال لژیونر شد

محمد سیاوشی، سنگربان تیم ملی هندبال مردان با عقد قراردادی به عضویت 
باشــگاه کلوچ در لیگ رومانی درآمد. قرارداد او با این تیم برای یک ســال و نیم به 
صــورت مشــروط اســت. او در ابتدای این فصل در تیــم پلیمر خلیج فارس حضور 
داشــت کــه بــا گرفتــن رضایتنامــه از این باشــگاه بــه تیــم رومانی ملحق شــد. این 
اولیــن تجربــه سیاوشــی بــه عنوان لژیونر اســت. سیاوشــی در حــال حاضر منتظر 

صــدور ویــزا اســت و هــر زمان که ویزایش صادر شــود به رومانــی خواهد رفت.
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انعکاس اخبار ورزش ایران
منهای فوتبال

 هــادی ســپهرزاد، مدیــر تیم هــای ملــی، خیلــی صریــح از افــت دوومیدانــی می گویــد. بــدون هیــچ ترســی. او دلیل افــت دوومیدانی را بــه بی توجهی مدیریتــی و عدم وســواس وزارت ورزش بــرای انتخاب رئیــس ورزش مادر 
ربــط می دهــد. ســپهرزاد بــا اینکــه مســابقه داخــل ســالن قهرمانــی آســیا را بهتریــن فرصــت بــرای ایرانی هــا می داند، امــا با رکوردهــای نه چندان دلچســب آنهــا ترجیح می دهد تعــداد مــدال ایرانی هــا را پیش بینی نکند.

 نتیجه دوومیدانی کاران در جایزه 
بزرگ و قهرمانی کشور را چطور 

ارزیابی می کنید؟
صادقانــه صحبــت کنــم، بجــز یــک مــاده 
مــردان، در بقیــه مــواد نتایــج درخشــان 
نیســت. در مــواد دختــران هــم بجــز 
رکوردشــکنی در 60 متــر بــا مانــع و 3 هــزار 
متــر بقیــه خیلــی جالــب نیســت. نتایجــی 
کــه نشــان از افــت دوومیدانــی ایــران 
می دهــد. هرچنــد امیــدوارم در قهرمانــی 
آســیا ملی پوشــان نتایج بهتری بگیرند. به 
هر حال دوومیدانی رشــته رکوردی اســت 

و نمی شــود دروغ گفــت.
 کدام مواد نتیجه بهتر بود؟

مهــدی صابــری پرتابگــر وزنــه، رکــوردش 
قابــل قبــول بــود و رکــورد یک دقیقــه و 49 
صدم ثانیه سبحان احمدی برای 800 متر 
هــم خوب بــود. امــا رکوردهــای پرنده های 
چهــار مــاده پــرش و دو ســرعت ضعیــف 
بــود. در مجمــوع رکوردهــا نزولــی بــود و 
دوومیدانــی کاران نیاز به کار بیشــتر دارند 
و فکــر می کنــم بایــد روی جوانترهــا بایــد 

ســرمایه گذاری کنیــم.
 چرا دوومیدانی ایران این قدر افت 

کرده؟
چرایی آن خیلی مشخص است. روزهایی 
کــه مــا اعتــراض می کردیــم و می گفتیــم 
شــرایط خــوب نیســت، هیــچ توجهــی 
نشــد. چنــد ســالی از نظــر مدیریــت بــه 
دوومیدانــی توجه نشــد، همین هم باعث 
شــد دوومیدانــی افــت کنــد. حــالا حســن 
تفتیان نفر اول دو ســرعت مرز 31 ســال را 
رد کــرده، فرزانــه فصیحــی دونده ســرعتی 
زنــان خــوب اســت، النــاز کمپانی و پریســا 
عــرب رکــورد زدند. مشــکل اینجاســت که 
دوومیدانی کاران ما در ســطح ایران خوب 
هســتند، البته بجز فصیحی که این مدت 
نتیجــه درخشــانی در ســطح بین المللــی 
گرفتــه، نتیجــه بقیــه تنهــا در ســطح ایران 

اســت و بــس. متأســفانه وزارت ورزش 
چنــد ســال قبــل، موقــع انتخــاب مدیــر 
بــرای دوومیدانی وســواس و دقــت زیادی 
بــه خــرج نــداد. آن وقتــی کــه بایــد نــگاه 
جدی تری می شــد، این اتفــاق نیفتاد. این 
نتایــج و افــت امــروز دوومیدانــی ماحصل 
بی توجهی هاســت. اگــر ورزشــکاری رکورد 
می زنــد یــا می درخشــد نتیجــه زحمــات 
خودش و مربی اش اســت نه فدراســیون.
 انگار فدراسیون دوومیدانی، در دوره 

سرپرست ها شرایط بهتری دارد؟
 دقیقــاً بیشــترین فعالیــت را سرپرســتان 
انجــام می دهنــد. وقتــی افشــین داوری 
بــه فدراســیون آمــد شــوک داد و یکســری 
اتفاقــات افتاد. با جانشــینی مهدی مبینی 
بــه فدراســیون هــم حرکت هــای خوبی در 
زیر ســاخت، تعیین حقوق و مســائل دیگر 
دوومیدانــی رخ داد. امــا کاری کــه قبــاً 
خــراب شــده، یــک باره درســت نمی شــود 
و چنــد ســالی زمــان می بــرد، درســت مثل 
شــهری اســت کــه یــک روزه بــا بمبــاران 
خــراب می شــود امــا ســالیان ســال زمــان 
می برد تا دوباره آباد شود. من به بچه های 
دوومیدانی خسته نباشید می گویم که در 
شرایط سخت استقامت به خرج داده اند 
و کار می کننــد. رئیــس دوره قبــل میزبانی 
قهرمانی داخل ســالن آسیا را گرفت و باید 
کار بــرای آمادگــی ایــن مســابقه را همــان 
موقــع اســتارت مــی زد، در حالــی کــه یــک 
میــخ هــم بــه دیــوار نــزد و به همیــن خاطر 
وقتــی داوری آمــد برنامه ریــزی کــرد و بعــد 
هــم مبینــی در مــدت 2 مــاه کارهایــی کــه 
باید 2 ســاله انجام می شــد را برای میزبانی 
ایــن رقابت هــا انجــام داد. بنابرایــن حــالا 
نــه می شــود بــه کیفیــت کار ایــراد گرفــت 
و نــه کمیــت. تنهــا می توانیــم بگوییم »دم 
مبینــی گرم« که همه جوره مایه گذاشــت 
تــا ســالن آفتــاب انقــاب بــرای قهرمانــی 
آســیا آمــاده شــود. واقعــاً کار سرپرســت 
فدراسیون جای تقدیر دارد که وزیر ورزش 
و معاونــش را در ایــن فرصــت کــم پــای کار 
آورد. هــر چنــد ممکــن اســت حرف هــای 

مــن بعضی هــا را ناراحت کنــد، اما چرا قباً 
پولی که باید صرف زیرســاخت ها می شــد 
را خــرج مســائل دیگــری کردنــد تــا حــالا 
بــرای حفــظ آبــروی کشــور همــه در ســالن 
آفتــاب انقــاب درحــال دوندگــی باشــند؟ 
افــرادی کــه درخواســت میزبانــی را دادند 

کــم کاری کردنــد.
 چه پیش بینی از تعداد مدال های 
ایران در رقابت های داخل سالن 

قهرمانی آسیا دارید؟
ز  ا یکــی  ن  بــا میز ل  مســا ا ن،  تهــرا
ســخت ترین قهرمانــی آسیایی هاســت. 
حتــی ســطح بــالای ایــن مســابقه جــزو 
دو، ســه مســابقه بین المللــی اســت که 
چنــد ســال اخیــر برگــزار شــده. حضــور 
قهرمــان المپیــک، بازی هــای آســیایی و 
جهانــی قطعــاً کیفیــت رقابت هــا را بــالا 

می بــرد و همیــن مســأله پیش بینــی 
مــدال ایرانی هــا را ســخت می کنــد. امــا 
بچه هــای مــا بایــد از نظــر رکــوردی بــه 
ســطحی برســند کــه رقابــت خوبــی بــا 
دوومیدانی کاران آسیا داشته باشند. به 
خاطــر اینکه رکوردهــای ورودی المپیک 
خیلــی بالاســت، بنابرایــن حتــی اروپــا و 
امریکایی هــا در همــه مســابقات امتیاز 
بــالا را شــرکت می کنند تا رنکینگ شــان 

را بــالا ببرنــد و ســهمیه بگیرنــد.
 مهدی صابری پرتابگر وزنه اما از 
لیز بودن دایره پرتاب شاکی بود. 

دایره پرتاب را درست می کنید؟
اتفاقاً من این قضیه را گوشزد کردم. قرار 
اســت امــروز دایــره را خراب کننــد تا دایره 
جدیــدی درســت شــود. فکر می کنــم دو، 

ســه روز دیگر درســت می شود.

 میزبانی قهرمانی آسیا، به 
دوومیدانی کاران انگیزه زیادی 

می دهد.
فکــر می کنــم برگــزاری ایــن مســابقه 
جــان تــازه ای بــه دوومیدانــی می دهــد. 
چــرا کــه خیلــی از دوومیدانــی کاران بــه 
خاطــر مســائل مالــی و تعــداد محــدود 
اعــزام شــانس حضــور در رقابت هــای 
بین المللــی را نداشــتند امــا حــالا کــه 
ایــران بــا اســتفاده از امتیــاز میزبانی، در 
هر ماده می تواند ســه ورزشــکار داشــته 
باشــد، بزرگتریــن فرصــت پیــش آمــده 
تــا دوومیدانــی کاران ایرانــی بــا قهرمانان 
بــزرگ رقابــت کنند. شــاید یکی از دلایل 
مبینــی سرپرســت فدراســیون بــرای 
برگــزاری مســابقات فقط همین مســأله 

باشــد.

دلایل مدیر فنی تیم های ملی درباره افت دوومیدانی

سپهرزاد: مدیر خوب نداریم!
پیش بینی مدال ایرانی ها سخت است

نگاهی به پاداش کمیته برای مدال آوران المپیک پاریس

۱۰ میلیارد تومان فقط برای پای سکو

هفته گذشته بود که سیدمناف هاشمی، 
دبیــر کمیتــه ملــی المپیــک پــس از پایان 
ســی و دومیــن نشســت کمیتــه ملــی 
المپیک در خصوص پاداش پای ســکوی 
مــدال آوران المپیــک اظهــار داشــت: 
»پــاداش پــای ســکوی نهایــی شــد، بــرای 
مــدال آوران طــا 10 میلیــارد تومــان، 
مــدال آوران نقــره 4 میلیــارد تومــان و 
مدال آوران برنز 2 میلیارد تومان تصویب 
شــد. عــدد هم بــه شــکل ریالــی تصویب 
شــده اســت. ایــن اتفــاق بزرگــی بــود و 
ورزشــکاران هــم منتظــر ایــن تصمیــم 

بودند. این پاداش نســبت به قبل تفاوت  
زیــادی دارد و جــدای از بســته حمایتــی 
اســت کــه از زمــان کســب ســهمیه بــه 
ورزشــکاران تعلــق می گیــرد چــون بســته 
حمایتی شــامل پاداش کســب ســهمیه، 
حقــوق و پرداخت هایــی اســت کــه در 
بحــث اعــزام، تغذیــه و پزشــکی صــورت 

می گیــرد.«
پــس از اعــام ایــن خبــر توســط منــاف 
هاشــمی، تحلیل هــا و  نقدهــای مختلفی 
در خصــوص میــزان ایــن پاداش منتشــر 
شد و برخی اعتقاد داشتند که این میزان 
پــاداش بــرای مــدال آوران المپیــک کافی 
نیســت امــا نکتــه ای که به آن توجه نشــد 
ایــن اســت کــه پاداش هــای اعام شــده، 

پاداش پای ســکوی اســت و پاداش هایی 
که وزارت ورزش برای مدال آوران المپیک 
در نظــر گرفتــه هنوز اعام نشــده اســت.

پاداش پای ســکوی المپیک توکیو بسیار 
کمتــر از پاداشــی بــود کــه بــرای المپیــک 
پاریــس در نظــر گرفتــه شــده و چندیــن 

برابر شــده اســت.
فروردیــن 1400، کیــکاووس ســعیدی 
دبیــر کل وقــت کمیتــه ملــی المپیــک در 
خصــوص پــاداش پــای ســکوی المپیــک 
توکیــو گفتــه بــود: »کیــکاوس ســعیدی و 
طبق آنچه به تأیید اعضای هیأت اجرایی 
کمیتــه ملــی المپیــک رســیده اســت، 
مــدال آوران طــا در بازی هــای المپیک 10 
هــزار دلار بــه عنــوان پاداش پای ســکو از 

ایــن کمیتــه دریافــت می کننــد. ایــن رقم 
بــرای مــدال آوران نقــره و برنز به ترتیب 5 

هــزار و 3500 هــزار دلار اســت.«
بــا مقایســه میــزان پــاداش دو المپیــک 
توکیــو و پاریــس مشــخص می شــود کــه 
ایــن پــاداش چندیــن برابــر شــده اســت.

قطعــاً پــاداش اصلــی در نظــر گرفتــه 
شــده بــرای مــدال آوران المپیــک پاریس 
هــم مبلــغ قابــل توجهــی خواهــد بــود تــا 
رکــورد پــاداش در ایــن دوره از رقابت های 

المپیــک شکســته شــود.
بــرای مربیانــی کــه ورزشکاران شــان در 
المپیک پاریس صاحب مدال شــوند هم 
پاداش هــای ویــژه ای در نظر گرفته شــده 
اســت. منــاف هاشــمی در ایــن خصوص 

عنــوان کــرد: »پــاداش بــرای مربیــان 
براســاس بالاتریــن مــدال مدنظــر قــرار 
می گیــرد با این تفاوت که اگر ورزشــکاری 
مــدال نقــره بگیــرد پــاداش آن 4 میلیــارد 
اســت و 4 میلیارد دیگر در اختیار رئیس 
فدراســیون قــرار می گیــرد کــه 50 درصــد 
آن بایــد بــه مربی برســد و 50 درصد دیگر 
رنــگ مدال بــه اختیار رئیس فدراســیون 
بــه کادر فدراســیون و تمــام نیروهایی که 

دخیــل بودنــد، پرداخــت می شــود.«
بــا توجــه بــه پاداش هــای اعــام شــده 
ورزشــکارانی کــه شــانس کســب مــدال 
در پاریــس دارنــد دیگــر بهانــه ای در 
خصــوص اینکــه بــه تاش هــای آنهــا بهــا 

داده نمی شــود، ندارنــد.

مهری رنجبر
روزنامه نگار متأسفانه وزارت 
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